
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 203 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S). 

 

Spørgsmål nr. 203:  

”Ministeren oplyste på samrådet den 15. september 2015, jf. besvarelse af SUU sam-

rådsspm. A-C, at en siddende regering kun havde bemyndigelse, men ikke pligt til at 

udmønte midler, som et flertal af Folketinget havde afsat på en gældende finanslov. 

Derudover oplyste ministeren umiddelbart inden samrådet i svarene på SUU alm. del 

- spørgsmål 100, 101, 127 og 128, at Sundheds- og Ældreministeriet med et tilsagns-

brev af 14. september til regionerne havde udmøntet 34,5 mio. kr. af de 35 mio. kr., 

der var sat af på finansloven for 2015. Vil ministeren redegøre for, hvad den sund-

hedsfaglige begrundelse er for, at regeringen har valgt at give det aftalte kvalitetsløft 

af landets fødeafdelinger for 2015, men stadig ikke vil oplyse, om kvalitetsløftet skal 

fortsætte i 2016-2018?” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at begrundelsen for at udmønte de 34,5 mio. kr., som regionerne har 

søgt om er, at ministeriet har vurderet, at de fem ansøgninger faldt inden for de giv-

ne rammer for udmøntningen af midlerne.   

 

For så vidt angår 2016 og frem, kan jeg henvise til regeringens finanslovsforslag for 

2016, der som bekendt ikke var fremlagt ved samrådets afholdelse. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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